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A MÁV Szegedi Igazgatósága üzemi értekezletén 
megbeszélték az öszi forgalom sikeres lebonyolítását 

biztosító feladatokat 
Szombaton tartotta meg vasút-

üzemi értekezletét a MÁV Szegedi 
Igazgatósága. Tegnap reggel 9 óra" 
kor a MÁV Fiúnevelő Intézetének 
kultúrtermében gyűltek össze a sze-
gedi igazgatóság dolgozói, a me-
gyei tanácsok közlekedési osztá-
lyainak vezetői az igazgatóság terü-
letén lévő fontosabb ipari és mező" 
gazdasági üzemek vezetői, hogy 
megbeszéljék a vasút és a szállít-
tató vállalatok fel adata ti a z őszi 
forgalomban. 

Bite Vince elvtárs üdvözölte az 
üzemi értekezleten megjelent elv-
társakat, m a j d javaslatot tett az 
értekezlet elnökségére. Ezután Ker-
tész elvtárs, a szegedi igazgatóság 
igazgató helyettese mondolt beve-
,vezető beszédet. 

Utána Turnai Lajos elvtárs, az 
igazgatóság vezetője mondott be-
számolót. 

— Dolgozó népünk büszkeségei 
nagyszerű békemüveink építkezésé-
hez — mondotta a többi között — 
szükséges anyagokat; a '.negyedik 
tervév sikeréhez szükséges nyers-
anyagokat a mezőgazdaság termé-
keit kell haladéktalanul rendelteté-
si helyükre juttatni. 

Hozzáretőleges számítás szerint 
V országos viszonylatban 6(1 miltió 
i tonna árut kell az őszi forga" 
1 lom során elszállítani. 

A nagy feladat sikeres inogva ósf-
tásához szükséges, hogy ebből a 
szállításból csak kevésnek szabad 
őszre maradni, annak ellenérc. 
hogy az építkezéseknek talán még 
erősebb ütemben ke.l ősszel foly-
tatódniok. Éppen ezért biztosíta-

nunk kell az előszállításokat. Nagy. 
mértékben alkalmaznunk keli a jó 
szovjet módszereket is. 

— Meg kell valósítani az ötna-
pos koosiigénylósi és berakási ter-
vet — mondotta Turnai elvtás. To-
vább kell fejleszteni azt a jó kap-
csolatot, amelyet már eddig is ki-
építettünk a megyei és városi ta-
nácsok közlekedési osztályaiva,. A 
forgalmi, kereskedelmi és vontatá-

si szakszolgálat dolgozóinak biz" 
tosi'tauiok kell, hogy a kocsifordu.ó 
országos viszonylatban július hó-
napban négy nap, augusztusban és 
szeptemberben 3.9 nap, októberben 
3,6 nap, novemberben 3-9 nap és 
decemberben 4.2 nap legyen. A z 
500 kilométeres mozgalomban részt-
vevő mozdonyok számát 24-re, a? 
egy résztvevőre jutó mozdoaykilo-
métert napi 200 kilométerre és az 
összes mozdonyokra eső kilométert 
150-re kell emelni. A kocsifordu'ó 
meggyorsít,!sa igen nagymértékben 
függ a forgalmi szakszolgálat rossz, 
vagy jó munkájától. 

A forgalmi szakszolgálatnak a 
rendelkezésére bocsátott kocsik-
kal, mozdonyokkal úgy keli 
gazdálkodnlok, hogy az állomá-
sokon a kocs'k mozgása, vala-
mint a vonalon a vonatok moz 
gása meggyorsuljon. A vonalok 
ácsorgását meg kell szüntetni. 
Turnai elvtárs a továbbiakban a 

szállíttató vállalatokra háruló fel-
adatokról. majd a vontatási czolgá. 
latra háruló feladatokról beszélt, és 
végül ezc/ket mondotta: 

— A békeverseny alatt jó mun-
kát végeztünk. Az eredmények 
ozo.iban ne tegyenek bennünket ön-
elégültté, mert negyedik tervévünk 
második felében előttünk ód az 
idei őszi forgalom eddig még soha 
nem tapasztalt méreteivel. 

Ennek a hatalmas követelmény, 
nek csak akkor tudunk mara-
déktalanul megfelelni, ha va-
lamennyi vasutas dolgozó ma-
gáénak vallja a párt és a kor-
mány célkitűzései} és hazafias 
kötelességének tekinti az öszi 
forgalom előkészítését és sike-

res lebonyolítását. 

Turnai elvtárs előadáa után Papp 
Károly elvtárs szólalt fe ' . Papp e 'v. 
társ felszólaláséban beszélt az 
igazgatóság dolgozói előtt ál '6 ha-
talmas feladatokról. 

•— A z idei őszi forgalom felada-
tait olyan nemzetközi helyzetben 

Ma délelőtt 9 órakor kezdődik 
az újszeged! békenagygyülés 

hajt juk végre, amelyre a békemoz-
galom, a békeharc erősödése je lem. 
ző — mondotta. 

Papp elvtárs ezután értékelte az 
elmúlt év tapasztalatait 

— A z eddági tapasztalatok azt 
bizonyítják, hogy a vasút területén 
eredményes munkát csak akkor «" 
het végezni, ha a pártszervezetek 
irányítják, segítik a feladatok el. 
végzését. Az április 4"i versenysza-
kasz. a választási békeverseny és 
nz azt követő idő bebizonyította, 
hogy a vasút mire képes, ha a 
szakvezetés összedolgozik a párt-
szervezőtekkel.. 

Sikerült az utazási sebességet 
az Irányított vonalakon 100 szá 
zalék felett teljesíteni, az 500 
kilométeres mozgnlomban a na-
pi mozdnnykilométer futás te-
rén a 205 kilométert túlteljesí-

teni. 

Papp elvtárs felszólalása további 
részében l>eszélt arról, hogy G z idei 
őszi forgalom lebonyolításának leg-
fontosabb feltétele a munkafegye-
lem megszilárdítása. Ugyanakkor 
fontos szerepe vaa a v a s ú t i f-a-
talóknak és a nőknek az őszifor. 
gaban lebonyolításában. 

Papp elvtárs befejező szavai-
ban elmondotta, hogy a szol-
gálati vezetők az e'kös étkezen-
dő léinkben még fokozottabban 
támaszkodjanak a vasúlAs párt-
szervekre, még következetesob" 
boa hajtsák végre a pártszer-

vezet határozatalt. 
A Közlekedésügyi Minisztérium 

küldötte beszédében a szolgálati 
ágak sízoros együttműködésének 

fontosságáról beszélt. Felszólalt még 
az értekezleten Czinger Gyula, a 
Területi Bizottság elnöke. Czinger 
elvtárs a felajánlásokról és az alul-
ról jövő kezdeményezések jelentő-
ségét méltatta az ösziforgaiom szem. 
porijából. 

A vasút üzem; értekezletet dél-
után 3 órakor folytatták az egyes 
szolgálati ágak szerint. 

Törődjön többet a szakszervezet a dolgozók nevelésével 
és csökkentsék tovább a selejtszázalékot a MÁV Felépítményi 

Vasanyagjavító Vállalatnál 
A M A V Felépítményt Vasanyag-

Javító Vál la latnál nagy gondot for-
dítanak a dolgozók a termelés ál-
landó emelésére. A versenytáblá-
kon és a hangoshíradókon keresz-
tül rendszeresen értesítik az üzem 
dolgozóit: k i az, aki a legjobb 
eredményt érte el. Szorgalmas 
munkások va lamennyien a Felépít-
m é n y i V a s a n y a g j a v í t ó dolgozói, na-
pont* túltel jesít ik a tervet. Min-
den perc alapos kihasználásával és 
jo munkabeosztással már június 
24-én befe jezték a fé lévi tervet. 

A selejtcsökkentés terén is je-
lentős eredményt értek el. A z ön-
tés egyre n ö v e k v ő mennyiségéhez 
viszonyítva jelentős javulás v a n a 
minőségben. A z év e le jén az öntő-
műhelybe 3.6 százalék volt a hibás 
öntvény. Ezt m á j u s hónapban sike-
rült leszorítani 1.2 százalékra. A 
sorompó- és haj tókar alkatrészek 
öntésénél azonban nem fordítanak 
elég gondot a minőségre. Pedig az 
apróbb és nagyobb alkatrészek el-
készítése 

egyformán nagy gondosságot 

és f igyelmet követel. A selejtnek 
g y a k r a n az az oka, hogy a formá-
kat fosszul készítik elő, a formázó 
homok túl nedves és a döngölést 
nem előírásszerűen végzik. 

Ha fe l lapozzuk a se le j tnyi lván-
tartó könyvet , akkor megállapít-
hat juk, hogy a legtöbb elrontott 
öntvény S 1 jelzésű. Ez arra mu-
tat, hogy a selejt oka a dolgozó 
gondatlansága. (Ha S 2 a selejt 
jelzése, a hiba oka az anyagban, 
ha pedig S 3, a műszaki fe l tételek-
ben keresendő.) Ha még alaposab-
ban tanulmányozzuk ezt a köny-
vet, akkor a pontosan vezetett 
nyilvántartásból egy másik igen 
szomorú dolgot is tapasztalhatunk. 
Hónapról-hónapra mindig ugyan-
azok a nevek szerepelnek 

a selejtgyártók között. 

Például Eichinger Ferenc neve 
mellé egész sor elrontott csigake-
rék, kötélkerék, lapos súly, terelő-
csiga, csúszófogaskerék van be-
írva. Takács József szintén kevés 
gondot fordít a hibátlan öntvé-
nyek gyártására. A z ő neve mellett 
is o lvashat juk: - E g y sorompómo-
torház, egy terelőcsiga, egy kisla-
pos súly, egy 1. számú csigakerék« 
és még egyebek. De még lehetne 
tovább sorolni azok neveit, akik 
rendszeresen selejtet gyártanak, 

A z üzemben v a n n a k azonban 
igyekvő, szorgalmas dolgozók is 
szépszámmal, akik kemény küzdel-
met fo lytatnak a selejt ellen. K ö z é -
j ü k tartozik Csi l lag István öntő 
is. Régebben úgy beszéltek Csi l lag 
Istvánról az üzemben, mint >élse-
lejtgyártó«-ról. B á r Csi l lag elvtárs 
minden igyekezetével a minőség 
állandó javításáért harcol, mégis 
elég gyakori nála a hibás öntés. 
Ennek oka — művezetője vélemé-
nye szerint — , hogy Csi l lag e lv-
társ munka közben nem dolgozik 
elég nyugodtan, kapkod. Ezen a 
munkamódszerén fe l tét lenül vá l -
toztatnia kell, de ezenkívül is tud 
módot találni Csi l lag e lvtárs arra, 
hogy sele j t je minél kevesebb le-
gyen. Mint ahogy a műhelyben szo-
kásos, neki is 

segítségül kell hívnia 
munkatársát, 

a formaszekrény emeléséhez, mi-
vel ha ezt egyedül végzi, elnehe-
zül a keze s a következő munka-
mozzanatot, az úgynevezett alsó-
rész osztást — amely f inom, apró-
lékos m u n k a — nem tudja hibát-
lanul elvégezni. Ha befejezte egy 
szekrényen a munkát , akkor ké-
szítse mindig kezeügyébe a követ-
kezőhöz szükséges szerszámokat 
í g y elekrüli , hogy a szerszámokért 
külön-külön szaladgálnia kell. E 
hibák megszüntetése nemcsak Csil-
lag Istvánra, hanem a többi öntő-
munkások nagyrészére is v á r a se-
lejtcsökkentés érdekében. 

A selejt elleni harcban jelentős 
feladata van a szakszervezetnek. A 
M Á V Felépítményi V a s a n y a g j a v i t ó 
Vál lalat Üzemi Bizottsága azonban 
úgyszólván semmit sem tesz a se-
lejtcsökkentés érdekében. Nem ne-
veli, nem figyelmezteti az öntő-
műhely dolgozóit, hogy mennyi fe-
lesleges idő és munka megy kárba, 
ha akár egy darab selejt is van. 
Selejtkiál l í tást az elmúlt ősz óta 
nem rendeztek, mondva azt, hogy 
a kipellengérezett dolgozók meg-
sértődnek. Nem használ ják megfe-
lelően a fa lujságot sem. Ebben a 
fé lévben egyetlen selejttel kapcso-
latos írás sem jelent meg a fal itáb-
lán. Egyetlen táblát, v a g y fel ira-
tot nem lehet látni az üzemben, 
ami a selejt elleni harcra serken-
tené a dolgozókat. A z Üzemi Bi-
zottság a nevelő munka helyett a 
könnyebb végén fog ja meg a dol-
got, hónapról-hónapra egyszerűen, 
csupán megbünteti a selejtgyártó. 

kat. Így havonta 30—40 forintot is 
levonnak egy-egy dolgozótól, hol-
ott céltudatos, 

nevelő és felvilágosító munka 

alkalmazásával mind a selejtet, 
mind pedig a pénzbüntetés számát 
csökkenteni lehetne. 

A jövőben a szakszervezet le-
gyen vezetője a selejt elleni harc-
nak és ne menjen el behunyt 
szemmel a munkaversenyben mu-
tatkozó más hibák mellett sem. 
ö n á l l ó a n vegye kezébe a verseny 
nyi lvántartását , gondoskodjék a 
verseny nyilvánosságáról, a ver-
seny é lenjáróinak népszerűsítésé-
séről. A z Üzemi Bizottság teremt-
se meg a dolgozók számára az elő-
feltételeket a selejt további csök-
kentéséhez. Rendezzenek havonta 
selejtkiállítást, ahol nemcsak az 
öntőműhely, de a lakatos, asztalos, 
esztergályos és a többi műhely dol-
gozóinak hibás m n u k á j á t is bemu-
tat ják. 

A szakszervezeti bizalmiak segít-
ségével ismertessék meg az üzem 
minden egyes munkásával , hogyan 
harcolhatnak a selejt ellen. A mű-
hely vezetősége pedig adjon meg 
minden műszaki segítséget, hogy 
az öntöde sele j t je minél előbb a 
lehető legalacsonyabbra csökkenjen. 

A. s v á j c i k ü l d ö t t s é g 
e l s ő c s o p o r t j a 

e l i n d u l t K o r e á b a 

Lond°n (MTI) . A hadifogoly, 
egyezmény értelmében alakítandó 
semleges bizottságban résztvevő 
svájc i küldöttség első csoportja pén-
teken repülőgépen Washingtonba 
érkezett — jelenti a „Reuter". A 
20 svájc i katonatisztből á l 'ó kül-
döttség Washingtcnból f o l y t a t j a 
útját Tokióba, ahonnan Koreába 
utazik. 

A Német 
Demokratikus Köztársaság 

minisztertanácsának határozata 

Berlin ( T A S Z S Z ) . A z „ A D N " 
hírügynökség jelenti: a Német De-
mokratikus Köztársaság Miniszter-
tanácsa határoztot hozott 1953, évi 
június 26-i ü lésé i a munkások és 
alkalmazottak vasúti viteldíjának 

csökkentéséről. 

Le lkes érdeklődés előzte meg 
Szeged dolgozói körében a ma dél-
előtt Újszegeden tartandó béke-
nagygyűlést. Szeged dolgozói már 
napokkal ezelőtt kcsziiltek a mai 
harcos, lelkes nagygyűlésre s ina 
a tegnap megérkezett külföldi bé-
keharcosokkal , a Béke-Vi lágtanács 
tagja ival találkoznak Újszegeden. 
A küldöttek messzi földről, Indiá-
ból, Dél-Amerikából , Kanadából 
jöttek hozzánk s Szeged népének 

az egész emberiség nagy ügyéért, 
a békéért folyó harcról beszélnek. 

Szeged dolgozói szeretettel vár-
ták és szeretettel fogadták vendé-
geiket s a mai békenagygyülésen 
való lelkes részvételükkel is bizo-
nyít ják, hogy egyemberként támo-
gat ják a Béke-Vi lágtanács m u n k á -
ját és hogy1 va lamennyien a béke 
elszánt harcosai. 

A nagygyűlést rossz idő esetén 
a szegedi Nemzeti Színházban tart-
ják meg. 

M a van a papírgyűjtő hét utolsó napja 
Nagy lelkesedéssel fo lynak Sze-

geden a »papírgyüjtő h e t e k - utolsó 
napjai. A gyűj tés eredménye az 
utoleó két nap alatt 112 százalék-
ról péntek estig 133 százalékra 
emelkedett. A rongygyűjtési terv 
jelenleg 104.5 százalékra van tel je-
sítve. 

Szeged papír- ós rongygyüjtöi az 
utolsó napokban az első napok 
lendületét fe lü lmúlva végezték 
munkájukat . A megyék közötti 
versenyben Csongrád megye papír-
ban a nyolcadik helyet, rongygyuj-
tésben pedig a második helyet fog-
lal ja el. A városok közötti verseny-
ben a papírgyűjtésben a kilencedik, 
rongygyűjtésben pedig a harmadik 
helyen ál lnak Szeged gyűjtői . 

A z eddig közölt eredményeken 
k ívül az utolsó két nap kiemelkedő 
gyűjtői közé tartozik V a r g a A n d -
rásné Juhász Gyula-utcai házmeg-
bízott, aki egymaga 205 kg papírt 
gyűjtött össze, Szőke Sándor Kos-
suth Lajos-sugárút 41. szám alatti 
lakos 70 k g papírhulladékot. Mély-
kúti Ferencné Pál-utcai lakos 216 
kg, Halász K á r o l y ipari tanuló 54 
kg papír- és 12 kg rongyhulladé-
kot, Kovács Gézáné Nemestakács-
utca 32. szám alatti lakos 33 kg 
papírt és 8 kg rongyot szolgáltat-
tak be a begyűj tő szervek raktára-
iba. A tanulók közül kiemelkedő 
eredményt ért el Re j tő K l á r a Köz-
gazdasági technikumi tanuló, aki 
45 kg papír és 6 kg rongy gyűjté-
sével bizonyította be, hogy megér-
tette a kormányzatunk határoza-
tánslk jelentőségét. 

Dctigó József és Re j tő János, a 

Ilókusi általános iskola hivatalse-
gédei is jól kivették a részüket a 
gyűjtésből, mert ketten 192 k g pa-
pírhul ladékkal járultak hozzá a 
gyűj tés sikeréhez. 

A mai nap a - p a p í r g y ű j t ő h e t e k -
utolsó napja, igyekezzen mindenki, 
akinek otthon papír-, v a g y rongy-
hul ladéka van, még a mai napon 
beadni. 

A -papírgyűj tő h e t e k - eredmé-
nyei nyomán több könyv, folyó-
irat kerül a dolgozó népünk kezé-
be és ezzel a gyűjtéssel is elősegít-
jük kultúrforradalmunk győzelmét 
és a béke nagy ügyének védelmét, 

3 VAGON FAT 
iaJuVUtuttA mey 

A szovjet tapasztalatok felhasználásával 

túlteljesítették az Önköltség csökkentése terén telt vállalásokat 

a Késámgyár dolgozói 

T u d j u k , hogy ötéves tervünk ha-
talmas célkitűzéseit csak akkor 
tudjuk megoldani, ha állandóan 
jobb és gazdaságosabb megoldásra 
törekszünk. A magyar műszaki 
dolgozóknak m u n k á j u k b a n nagy 
előny, hogy rendelkezésükre áll a 
Szovjetunió fe j let t iparának tech-
nológiája. Üzemünk műszaki osz-
tályának dolgozói a szovjet mód-
szerekből tanulva fe la jánlást tet-
tek, hogy az első fé lévben a jó 
művelettervezéssel és szerszám-
szerkesztéssel, az anyagnormák 
megváltoztatásával és egyéb tech-
nológiai racional izálásokkal 60 ezer 
forint tiszta önköltségmegtakari-
tást érnek el egy évre vonatkoz-
tatva. 

M u n k á j u k során számtalan ne-

hézséggel találták szembe magu-
kat a szerszámgyártás vonalán. 
Nem állt mindig rendelkezésükre 
a megfelelő minőségű és méretű 
anyag, éppen ezért a szerszámok 
gyakran törtek vagy jelentős több-
letmunkát igényeltek. Vál la lásu-
kat mégis nemcsak hogy teljesítet-
ték, hanem messze túl is szárnyal-
ták és határidő előtt 106.715 f,.rint 
63 fi l lér megtakarítást értek el, 
azaz fe la jánlásukat 177.9 százalék-
ra teljesítették. 

Ezzel az önköltségcsökkentésen 
túl — mive l megrövidült a kigyár-
tási idő — több kéziszerszámot is 
tudtak adni iparunknak. 

Horváth Ferencné, 
» a Késárugyár beosztott 

|; művelettervezője 

A „TASZSZ" a francia nemzetgyűlés üléséről 
Párizs (TASZSZ). Június 26-án a 

kormányválság 36.ik napján a fra.i. 
cia nemzetgyűlés kormányalakítási 
felhatalmazást adott a „független 
köztársasági" Lanieln-ek, a jobbot' 
dali képviselők egyik vezetőjének. 

Lanieü hangsúlyozta, hogy kül-
politikáját továbbra is az atlanti 
szövetséghez való hűség jellemzi. 

Kijelentette: hogy „a parlame.it-
nek a szükséges pillanatban véle-
ményt kell nyilvánítani az európai 
védelmi közösség létrehozásának 
tervéről"> mégpedig a koreai kér-
dés megoldása, a párizsi szerződés 
úgynevezett „pót jegyzőkönyveinek' ' 
aláírása és a brit-francia megegye-
zés megkötése után. 

Megállapította, hogy az indokínai 
háború terhei túlságosan súlyosak 
ahhoz, hogy Franciaország egyma-
gában viselje azokat és ,,ez a kér. 
dés szerepelni fog a bermudai ta-
lálkozó napirendjén." Kijelentette: 
kormánya minden erőfeszítését ar-
ra összpontosítja, hogy végetvessen 
az indokínai háborúnak. 

Laniel közölte, hogy „Franciaor-
szág hfven kötelezettségeihez, nem 
szándékozik elvetni Tunisz beiső 
autonómiájára vonatkozólag tcít 
ígéretét." Leszögezte, hogy Fran-
ciaországnak meg kell őriznie tu-
niszi pozícióit és hangsúlyozta Tu-
nisz stratégiai jelentőségét. 

A belpolitikai kérdésekre áttér" 

I ve, Laniel ezt mondotta: „Adöi.ik 
| terhe eléri a legvégső határokat-' 
, Rámutatott arra, hogy néhány na-

pon beJiil pénzügyi törvényjavasla-
tot terjeszt elő, ennek lényegéről 
azonban semmit nem szólott. 

Laniel megalakítandó kormánya 
legfontosabb feladatként a gazdasá-
gi problémák megoldását, ,,Fran-
ciaország külkereskedelmi mérlege 
megbontott, egyensúlyának'" hely-
reállítását jelölte meg. 

,,A cselekvéshez — folytatta La-
niel — különleges felhatalmazások 
kellenek és néhány nap múlva kérni 
fogom ezeket a parlamenttől." 
Hangsúlyozta, hogy „nagy je 'e i tő-
seget tulajdonit az alkotmány 
gyors és lehetőleg minél teljesebb 
módosításának.'' 

Szünet után aüg egyórás vitára 
került sor. Villon kommunista kép. 
viselő éles bírálattal iilette Laniel 
programmját, hangsúlyozva, hogy 
Lantéi „Pinav és Maycr munkás-
ellenes potit 'káját fogja folyhatni, 
az imprriaiisiták katonai intézkedé-
seinek kiszolgálója lesz. Viüon be-
szédét nem engedték befejezni az. 
za| a ..megindokolással", hogy en. 
gedélyezetf ideje lejárt. 

Ezután megtörtént a szavazás. 
Laniel jelöltsége mellett adtak le 
398 szavazatot, ellene pedig 206 
szavazatot (a kommunisták és szo-
cialisták.) 


